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Protokół nr IV 

z sesji Rady Miasta Rybnika z dnia 22 grudnia 2014 r. 

 

 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

3. Informacja Prezydenta o pracach w mieście. 

4. Zmiana w budżecie Miasta Rybnika na 2014 rok. 

5. Zmiana w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Rybnika. 

6. Ustalenie wykazu wydatków w budżecie Miasta na 2014 rok, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego. 

7. Ustalenie limitu zobowiązań w 2015 roku oraz upoważnień dla Prezydenta Miasta. 

8. Wyłączenia z zespołów szkół, których organem prowadzącym jest Miasto Rybnik. 

9. Zmiana uchwały nr 636/XLI/2013 Rady Miasta Rybnika z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację 

czwartej edycji zadania pod nazwą "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Miasta Rybnika" 

10. Raport o stanie środowiska w województwie śląskim w 2013 r. 

11. Delegowanie radnych do prac w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

12. Wnioski, oświadczenia, interpelacje i pytania radnych. 

13. Zakończenie sesji. 

 

 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

 

Adam Fudali – Przewodniczący Rady Miasta o godz. 16:30 otwarł sesję Rady Miasta, powitał wszystkich 

zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdził, że obecnych jest 23 radnych, w związku z czym obrady 

będą prawomocne.  

Następnie Radny Łukasz Kłosek zaproponował zmianę porządku obrad poprzez dodanie po pkt. 11 pkt. 

rozpatrzenie skargi na działalność Prezydenta Miasta Rybnika. 

 

Henryk Cebula – Radny Miasta Rybnika zgłosił wątpliwości dot. zaproponowanej przez Radnego Kłoska 

zmiany porządku obrad, ponieważ nie został zachowany 7-dniowy termin. 

 

Adam Fudali – Przewodniczący Rady Miasta poprosił o opinię radcę prawnego.  

 

Maurycy Motyka – Przedstawiciel Biura Radców Prawnych: „Zmianę porządku obrad przewiduje art. 20 

ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym. Oczywiście w tym trybie jest możliwe również dołożenie do porządku 

sesji obrad uchwały rady miasta”. 

 

Przystąpiono do głosowania za zmianą porządku obrad: /Głosowanie 1/ 

Za – 23 radnych 

Przeciw – 0 
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Wstrzymało się – 0 

 

W związku z tym porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

3. Informacja Prezydenta o pracach w mieście.  

4. Zmiana w budżecie Miasta Rybnika na 2014 rok. /Głosowanie 2/ 

5. Zmiana w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Rybnika. /Głosowanie 3/ 

6. Ustalenie wykazu wydatków w budżecie Miasta na 2014 rok, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego. /Głosowanie 4/ 

7. Ustalenie limitu zobowiązań w 2015 roku oraz upoważnień dla Prezydenta Miasta. /Głosowanie 5/ 

8. Wyłączenia z zespołów szkół, których organem prowadzącym jest Miasto Rybnik. /Głosowanie 6/ 

9. Zmiana uchwały nr 636/XLI/2013 Rady Miasta Rybnika z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na realizację 

czwartej edycji zadania pod nazwą "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Miasta Rybnika". /Głosowanie 7/ 

10. Raport o stanie środowiska w województwie śląskim w 2013 r. 

11. Delegowanie radnych do prac w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. /Głosowanie 8-12/ 

12. Rozpatrzenie skargi na działalność Prezydenta Miasta Rybnika. /Głosowanie 13/ 

13. Wnioski, oświadczenia, interpelacje i pytania radnych. 

14. Zakończenie sesji. 

 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

 

Protokoły z sesji z dnia 8 i 10 grudnia br. zostały przyjęte bez uwag. 

 

3. Informacja Prezydenta o pracach w mieście. 

 

Piotr Kuczera – Prezydent Miasta poinformował, że Minister Administracji i Cyfryzacji zatwierdził listę 

wniosków o dofinansowanie zadań na 2015 rok w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 

tzw. schetynówki. Projekt Rybnika pn. „Przebudowa ul. Mikołowskiej od ronda Mikołowskiego do 

skrzyżowania z ul. Elizy Orzeszkowej” uzyskał wsparcie w wysokości 2 mln zł, co stanowi 50% kosztów 

inwestycji.  

 

Następnie poinformował o ważniejszych oficjalnych spotkaniach i wydarzeniach takich jak: 

- wizyta Prezydenta Wodzisławia Śląskiego, Mieczysława Kiecy, 

- spotkanie ze Starostą Rybnickim, Damianem Mrowiem, 

- posiedzenie Zarządu Związku Gmin i Powiatów Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego, 

- spotkania opłatkowe na terenie miasta, 

- prezentacja jednego z nowych autobusów „Mercedes” obsługujących komunikację miejską w Rybniku. 

Przypomniał, że trwa IV Rybnickie Boże Narodzenie i Kolędowanie. 

 
Przedstawił informację dot. gospodarowania odpadami komunalnymi za 2014 rok - złożono 21626 deklaracji,  

w tym 20368 korekty deklaracji, a także informację dot. zakończonych inwestycji - budowa kanalizacji 

deszczowej na ul. Górnośląskiej i Rymera oraz budowa kanalizacji sanitarnej i rozdzielczej sieci wodociągowej 

na ul. Hotelowej. 

 
Kolejno przedstawił roboty budowlane będące w trakcie realizacji: 

- przebudowa budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego przy ul. Piasta na potrzeby 

przeniesienia Specjalnego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego - roboty zostaną zakończone do końca grudnia br., 

- przebudowa budynku byłej stolarni i  remont budynku maszyny wyciągowej na terenie zabytkowej kopalni 

„IGNACY” w Rybniku – zakończenie prac budowlanych  jest planowane na maj 2015 roku, 

- remont pomieszczeń w budynku przy ul. Gliwickiej 257 na potrzeby przeniesienia filii nr 16 Powiatowej  

i Miejskiej Biblioteki Publicznej w dz. Golejów z budynku Zespołu Szkolno Przedszkolnego nr 4 – roboty 

zostaną zakończone w styczniu 2015, 

- dokończenie budowy budynku zaplecza sportowego przy boisku piłkarskim MOSiR w dz. Orzepowice wraz  

z zagospodarowaniem terenu - roboty zostaną  zakończone do końca grudnia br., 

 

oraz roboty budowlane zakończone w grudniu br.: 

- remont I piętra Domu Kultury w Rybniku - Chwałowicach przy ul. 1 Maja, w zakresie instalacji elektrycznych 

i wewnętrznej stolarki budowlanej, 

- remont mieszkania usamodzielnienia Zespołu Ognisk Wychowawczych w Rybniku przy ul. Przemysłowej, 

- budowa oświetlenia płyty boiska piłkarskiego w dz. Radziejów, 
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- rozbudowa o część socjalno-biurową budynku remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w Rybniku  

w dz. Wielopole przy ul. Podleśnej 21B. 

 
Przedstawił też roboty będące w realizacji z zakresu Wydziału Dróg: 

- opracowanie projektu budowlano-wykonawczego przebudowy ul. Rudzkiej, na odcinku  od  Obwiedni 

Północnej  Rudzka  –  Gliwicka   do  granic  miasta,  

- opracowanie   projektu    budowlano   –   wykonawczego  Regionalnej   Drogi   Racibórz  – Pszczyna – projekt 

w trakcie opracowania – wydłużenie terminu do 30.06.2015 r., 

- opracowanie dokumentacji projektowej – Budowa Drogi Śródmiejskiej na odcinku, od zaprojektowanego 

„Węzła Śródmiejskiego” w ciągu Drogi Regionalnej Racibórz - Pszczyna do skrzyżowania z ul. Obwiednia 

Południowa – zakończenie prac 30.06.2015 r., 

- przebudowa ul. Rudzkiej – planowane wykonanie robót do kwietnia 2015 r., 

- przebudowa ul. Podmiejskiej – planowane wykonanie robót do lutego 2015 r., 

- przebudowa ul. 1 Maja – planowane wykonanie robót do stycznia 2015 r., 

- budowa kanalizacji deszczowej przy ul. Błękitnej – planowane wykonanie robót do lutego 2015 r., 

- wymiana oświetlenia przy ul. Budowlanych na odcinku od ronda Mazamet do ronda Solidarności wraz  

z opracowaniem dokumentacji projektowej – planowane wykonanie robót do kwietnia 2015 r., 

- remont wiaduktu drogowego w ciągu ul. T. Bieli – planowane wykonanie robót do stycznia 2015 r., 

- aktualizacja ewidencji dróg –  planowane wykonanie prac do lutego 2016 r., 

- przebudowa ul. Sportowej – planowane wykonanie robót do czerwiec 2015 r.  

 
Poinformował, że zostało wykonane zasilanie w energię elektryczną Skate Parku przy ul. Janiego w ramach 

zadania z budżetu obywatelskiego dla dz. Rybnik-Północ. 

 
Następnie przedstawił informację dot. stopy bezrobocia dla Rybnika, która wynosi 7,1% (dane za miesiąc 

październik br.) i w dalszym ciągu jest jedną z najniższych w województwie śląskim. 

 
4. Zmiany w budżecie Miasta Rybnika na 2014 rok. 

 

Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta omówił projekt uchwały wraz z autopoprawką stanowiącą 

załącznik do protokołu. 

  

Krystyna Stokłosa – Przewodnicząca Komisji Finansów poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. Następnie odniosła się do zmniejszenia wynagrodzeń  

w oświatowych jednostkach budżetowych o 2500 000 zł z tytułu tzw. fakultetów prezydenckich i doraźnych 

zastępstw. Poprosiła  o podanie ile z tej kwoty dot. tzw. fakultetów prezydenckich, a ile doraźnych zastępstw. 

 

Tadeusz Bonk – Kierownik Wydziału Edukacji: „Wydział Edukacji gromadzi na swoim rachunku tak jakby  

taką rezerwę, o której Państwo słyszeli na realizację zadania fakultety prezydenckie. My jesteśmy zobligowani 

do jakby zabezpieczenia sporej kwoty na godziny ponadwymiarowe dla nauczycieli, żeby zrealizować wymogi 

art. 30a Karty Nauczyciela, czyli uzyskać te wynagrodzenie nauczycieli, które nakłada na nas właśnie ta ustawa 

Karta Nauczyciela. Skrótowo: stawka nauczyciela dyplomowanego tj. ok. 3100, a my musimy uzyskać 

wynagrodzenie na poziomie 5000, stąd tak duża liczba godzin ponadwymiarowych, które musimy 

zabezpieczyć, zaplanować żeby osiągnąć to wynagrodzenie. Żeby zrealizować to zadanie uruchomiono 

fakultety prezydenckie, czyli zajęcia w każdej klasie, w każdym oddziale przedszkolnym dodatkowe zajęcia. 

Okazuje się jednak, że w szkołach powstają duże rezerwy, duże oszczędności z powodu właśnie 

niezrealizowania sporej części godzin ponadwymiarowych. I cała ta nasza rezerwa, która była przeznaczona na 

pokrycie tego została jakby wypłacona przez szkoły w ramach oszczędności, które miały u siebie w płacach. 

Czyli w związku z tym jakby nie była potrzebna ta rezerwa na te fakultety prezydenckie, ponieważ szkoły 

wypłacają godziny ponadwymiarowo wypłacają tylko wykonane, a jednak jak się okazało tak duża liczba 

godzin została niewykonana, czyi ta rezerwa dlatego jest do zwrotu. Również dotyczy to zastępstw doraźnych. 

Te zastępstwa doraźne zmieściły się po prostu w budżetach szkół, dlatego ta rezerwa pozostała. Tam jeszcze 

istotnym elementem tego zwrotu są również szkoły niepubliczne, ponieważ szkoły niepubliczne zaplanowały 

znacznie większą liczbę uczniów niż faktyczna liczba uczniów stąd też nam zostały spore środki na szkołach 

niepublicznych”. 

 

Krystyna Stokłosa – Radna Miasta Rybnika zapytała czy młodzież niechętnie korzysta z fakultetów 

prezydenckich.  

 

Tadeusz Bonk – Kierownik Wydziału Edukacji: „One są zrealizowane, ale jak mówię inne godziny 

ponadwymiarowe nauczycieli. Godzina ponadwymiarowa nauczyciela jest wypłacana tylko wykonywana, czyli 

każda nieobecność nauczyciela spowodowana absencją chorobową, jeżeli mamy jakąś dezorganizację pracy 
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szkoły, wycieczki, godziny ponadwymiarowe nie są wypłacane. I z tego tytułu wystarczyło szkołom na 

pokrycie tych wydatków związanych z tymi fakultetami prezydenckimi. To nie tak, że one nie zostały 

zrealizowane. One zostały zrealizowane ze środków, które szkoły miały w swoim budżecie i szkoły jakby nie 

poprosiły o uzupełnienie budżetów na te fakultety – w ten sposób”.  

 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem projektu uchwały: /Głosowanie 2/ 

Za – 23 radnych  

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

5. Zmiany w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Rybnika. 

 

Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta omówił projekt uchwały wraz z ustną autopoprawką. 

 

Krystyna Stokłosa – Przewodnicząca Komisji Finansów poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 

 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem projektu uchwały: /Głosowanie 3/ 

Za – 23 radnych  

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

6. Ustalenie wykazu wydatków w budżecie Miasta na 2014 rok, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego. 

 

Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta omówił projekt uchwały wraz z autopoprawką stanowiącą 

załącznik do protokołu. 

 

Krystyna Stokłosa – Przewodnicząca Komisji Finansów poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 

 

Henryk Cebula – Radny Miasta Rybnika zapytał czego dotyczy umowa zastępstwa procesowego. 

 

Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta: „(…) są wydatki niewygasające w związku również z zastępstwem 

procesowym i stąd znalazła się ta pozycja w projekcie uchwały, a gdyby była potrzeba wyjaśnienia bliższego no 

to Pan mecenas z pewnością, jak Pan Prezydent się zgodzi wyjaśni co to są postępowania procesowe”. 

 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem projektu uchwały: /Głosowanie 4/ 

Za – 22 radnych  

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

7. Ustalenie limitu zobowiązań w 2015 roku oraz upoważnień dla Prezydenta Miasta. 

 

Bogusław Paszenda – Skarbnik Miasta omówił projekt uchwały. 

 

Krystyna Stokłosa – Przewodnicząca Komisji Finansów poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 

 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem projektu uchwały: /Głosowanie 5/ 

Za – 23 radnych  

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

8. Wyłączenia z zespołów szkół, których organem prowadzącym jest Miasto Rybnik. 

 

Tadeusz Bonk – Kierownik Wydziału Edukacji omówił projekt uchwały. 

 

Wojciech Kiljańczyk – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformował, że projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 
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Przystąpiono do głosowania za przyjęciem projektu uchwały: /Głosowanie 6/ 

Za – 23 radnych  

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

9. Zmiana uchwały nr 636/XLI/2013 Rady Miasta Rybnika z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w Katowicach na realizację czwartej edycji zadania pod nazwą "Program Ograniczenia Niskiej Emisji 

dla Miasta Rybnika" 

 

Janusz Koper – Zastępca Prezydenta Miasta omówił projekt uchwały. 

 

Tadeusz Białous – Przewodniczący Komisji Przemysłu Górniczego, Ekologii i Rolnictwa poinformował,  

że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 

 

Krystyna Stokłosa – Przewodnicząca Komisji Finansów poinformowała, że projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 

 

Michał Chmieliński – Radny Miasta Rybnika zapytał jaki związek ma ta uchwała ze źródłami 

fotowoltaicznymi, ponieważ jego zdaniem Prezydent omawiając te uchwałę wspomniał o tych źródłach. 

 

Janusz Koper – Zastępca Prezydenta Miasta odpowiedział, że było to przejęzyczenie.  

 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem projektu uchwały: /Głosowanie 7/ 

Za – 23 radnych  

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

10. Raport o stanie środowiska w województwie śląskim w 2013 r. 

 

Janusz Koper – Zastępca Prezydenta Miasta przedstawił przedmiotowy punkt. 
 

11. Delegowanie radnych do prac w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Adam Fudali – Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że wpłynęło do niego pismo Prezydenta Miasta 

dot. wyznaczenia spośród radnych przedstawicieli do prac w tej Komisji. W związku z tym zaproponował 

udział Radnego Mury oraz Radnego Wojaczka.   

 

Daniela Lampert – Sekretarz Miasta omówiła projekt uchwały. 

 

Mariusz Wiśniewski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Bezpieczeństwa poinformował, że projekt 

uchwały został negatywnie zaopiniowany przez Komisję. 

 

W związku z tym, że projekt uchwały został negatywnie zaopiniowany przez Komisję, Adam Fudali – 

Przewodniczący Rady Miasta poprosił o podawanie kandydatur do udziału w pracach tej Komisji. Dodał, że 

Radni, którzy otrzymają największą ilość głosów zostaną delegowani do prac w tej Komisji. Przypomniał, że 

proponuje, aby członkami Komisji byli: Radny Mura oraz Radny Wojaczek.  

 

Henryk Cebula – Radny Miasta Rybnika: „Chciałem poruszyć sprawę pisma, które kieruje Pan Prezydent 

Miasta do Przewodniczącego Rady Miasta. Wydawało mi się, że w kadencji 2010-2014 takiego przypadku nie 

było, że pismo, które kierowane jest do Przewodniczącego Rady Miasta nie przychodzi do komisji tematycznej, 

która zajmuje się tym tematem. Tak było właśnie w tej sprawie powołania dwóch radnych w skład Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie Miasta. Co więcej, przypominam sobie rok 2010, 2011 

przepraszam gdy na posiedzeniu Komisji Samorządu i Bezpieczeństwa, której przewodniczyłem odbywała się 

dyskusja dot. wyznaczenia dwóch osób do pracy w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie. 

Przyjęliśmy wtedy zasadę prostą, że Przewodniczący Komisji Samorządu i Bezpieczeństwa jako 

Przewodniczący Komisji Samorządu i Bezpieczeństwa wybierany przez całą Radę powinien być w pierwszej 

kolejności osobą, która zasiada w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie. Kolejna zasada była 

taka, przyjęliśmy ją na tej Komisji, że drugą osobą delegowaną przez miasto jest przedstawiciel opozycji, bo 

poczucie bezpieczeństwa mieszkańców nie ma barw partyjnych. Tutaj się okazuje, że po pierwsze pismo Pana 

Prezydenta Kuczery nie dochodzi w ogóle na posiedzenie Komisji i Komisja zostaje postawiona przed faktem, 

że delegowani do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie są dwaj Wiceprzewodniczący 
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Rady. Ja się z taką sytuacją nie zgadzam, bo wydaje mi się, że powtarzam Komisja Samorządu  

i Bezpieczeństwa przy Radzie Miasta ma takie kompetencje i to właśnie spośród osób, które w tej Komisji 

pracują powinni być przedstawiciele do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie”. 

Następnie zaproponował kandydaturę Przewodniczącego Komisji Samorządu i Bezpieczeństwa – Radnego 

Mariusza Wiśniewskiego. 

 

Mariusz Wiśniewski – Radny Miasta Rybnika wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Anna Gruszka – Radna Miasta Rybnika zaproponowała kandydaturę Radnego Arkadiusza Szwedy. 

 

Arkadiusz Szweda – Radny Miasta Rybnika wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Adam Fudali – Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że osoby, które uzyskają największą liczbę 

głosów będą członkami Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Henryk Cebula – Radny Miasta Rybnika poprosił, aby Radnym przedstawić sposób głosowania. 

 

Maurycy Motyka – Przedstawiciel Biura Radców Prawnych: „Jeżeli Rada będzie głosować każdą 

kandydaturę z osobna, to podobnie jak w przypadku wyboru członków poszczególnych Komisji głosowanie 

powinno odbywać się dokładnie w taki sam sposób jak głosowanie nad wyborem czy delegowaniem określonej 

osoby, czyli głosujemy za, głosujemy przeciw bądź wstrzymujemy się od głosu nad konkretnym kandydatem”.  

 

Przystąpiono do głosowania za delegowaniem Radnego Jana Mury do prac w Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku: /Głosowanie 8/ 

Za – 15 radnych  

Przeciw – 6 radnych 

Wstrzymało się – 2 radnych 

 

Przystąpiono do głosowania za delegowaniem Radnego Andrzeja Wojaczka do prac w Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku: /Głosowanie 9/ 

Za – 14 radnych  

Przeciw – 7 radnych 

Wstrzymał się – 1 radny 

 

Przystąpiono do głosowania za delegowaniem Radnego Mariusza Wiśniewskiego do prac w Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku: /Głosowanie 10/ 

Za – 15 radnych  

Przeciw – 7 radnych 

Wstrzymał się – 1 radny 

 

Przystąpiono do głosowania za delegowaniem Radnego Arkadiusza Szwedy do prac w Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku: /Głosowanie 11/ 

Za – 8 radnych  

Przeciw – 12 radnych 

Wstrzymało się – 3 radnych 

 

W związku z powyższym Adam Fudali – Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że członkami Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku zostali Radni: Jan Mura oraz Mariusz Wiśniewski.  

 

W związku z tym, że w powyższym głosowaniu trzech radnych uzyskało zwykłą większość głosów Maurycy 

Motyka – Przedstawiciel Biura Radców Prawnych poprosił Przewodniczącego Rady Miasta o zarządzenie 

przerwy w obradach celem przedyskutowania tej kwestii. 

 

Adam Fudali – Przewodniczący Rady Miasta zarządził 5 minut przerwy.  

 

W trakcie przerwy odbyło się posiedzenie Komisji Samorządu i Bezpieczeństwa, na którym został ponownie 

zaopiniowany projekt uchwały w sprawie delegowania Radnych: Jana Mury oraz Mariusza Wiśniewskiego  do 

prac w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.  

 

/Po przerwie/ 

 

Mariusz Wiśniewski – Przewodniczący Komisji Samorządu i Bezpieczeństwa poinformował, że projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 
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Przystąpiono do głosowania za przyjęciem projektu uchwały w sprawie delegowania Radnych: Jana Mury oraz 

Mariusza Wiśniewskiego  do prac w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku: /Głosowanie 12/ 

Za – 22 radnych  

Przeciw – 0 

Wstrzymał się – 1 radny 

 

12. Rozpatrzenie skargi na działalność Prezydenta Miasta Rybnika. 

 

Łukasz Kłosek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej omówił projekt uchwały. Następnie postanowił 

rekomendować Radzie Miasta Rybnika uchwałę stanowiącą uznanie skargi za bezzasadną. 

 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem projektu uchwały: /Głosowanie 13/ 

Za – 22 radnych  

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

13. Wnioski, oświadczenia, interpelacje i pytania radnych. 

 

Adam Fudali – Przewodniczący Rady Miasta: „Chciałem króciutko zabrać głos, zwrócić się do Pana 

Prezydenta. Pan miał spotkanie, Panie Prezydencie z kibicami żużla. Na tym spotkaniu poinformował Pan 

kibiców żużla, że poprzedni Prezydent w budżecie miasta na rok 2015 nie zagwarantował środków na lifting 

czy modernizację toru żużlowego i to prawda. Nie mogłem zabezpieczyć tych środków dlatego że nie było 

jeszcze projektu technicznego, nie było wartości kosztorysowej więc nie znałem kwoty i tej kwoty nie mogłem 

zabezpieczyć, ale trwają w tej chwili prace nad budżetem miasta. I teraz w ramach wszelkiej dyskusji, która 

odbywa się w komisach zwracam się z prośbą do Pana Prezydenta, że wtedy kiedy już te informacje do Pana 

dotrą co można zrobić, czyli jaka wartość kosztorysowa, żeby to, te środki zabezpieczyć w budżecie. Ja nie 

oczekuję w tej chwili stanowiska Pana Prezydenta, tylko zwracam uwagę, że jeżeli taka możliwość będzie, żeby 

zabezpieczyć środki. Dziękuję bardzo”. 

 

Franciszek Kurpanik – Radny Miasta Rybnika w imieniu swoim oraz przedstawicieli rybnickich 

taksówkarzy poprosił Prezydenta o umożliwienie im wjazdu do Rybnickiej Strefy Śródmiejskiej w czasie 

nieprzekraczającym 3-5 minut, ponieważ obecnie po tym terenie niestety nie mogą poruszać się  

z klientami, również dotyczy to osób w podeszłym wieku. Dodał, że taksówkarze tłumaczą, że w wielu 

europejskich miastach jak i w Polsce umożliwiono taksówkarzom poruszanie się w strefach ograniczonego 

ruchu w celu profesjonalnej, szybkiej i rzetelnej obsługi osób korzystających z takiego środka transportu. 

Zwrócił uwagę, że pozostawienie klienta z bagażem, który chce się dostać np. do hotelu kilkaset metrów od celu 

stwarza poczucie niskich wręcz nieprofesjonalnych usług świadczonych przez rybnickich taksówkarzy. Dodał, 

że również wpływa to niekorzystnie na wizerunek miasta.  

 

Piotr Kuczera – Prezydent Miasta poinformował, że odbyło się już spotkanie dot. ruchu w Rybnickiej Strefie 

Śródmiejskiej. Rozmawiał z mieszkańcami oraz przedstawicielami biznesu. Zwrócił uwagę, że jeżeli chodzi  

o dojazd do hotelu, to sprawa jest prosta, gdyż można wjechać na dziedziniec hotelu. Dodał, że na początku 

roku sprawa będzie rozwiązana.  

 

Wojciech Piecha – Radny Miasta Rybnika zapytał czy na nowym parkingu przy technikum górniczym oraz 

na parkingu przy Bazylice będzie możliwość bezpłatnego parkowania. Przypomniał, że Prezydent Fudali 

zapewniał, że będzie taka możliwość.   

 

Piotr Kuczera – Prezydent Miasta poinformował, że sprawa jest w toku. Dodał, że trzeba powiązać problemy 

Rybnickiej Strefy Śródmiejskiej i kwestie wjazdu z miejscami parkingowymi. Miasto chce próbować 

ograniczać płatny pobyt. Uzupełnił, że zgodnie z koncepcją, która „patronowała” deptakowi rzeczywiście taki 

pomysł był aby te ciągi piesze uruchomić w ten sposób, że będzie zasilanie tych parkingów osobami, które będą 

mogły przez godzinę lub dwie zaparkować bez specjalnych opłat. Obecnie miasto kalkuluje jakie może mieć 

ewentualne straty z tego powodu i decyzje zostaną podjęte po przedstawieniu kosztów finansowych. 

 

Henryk Cebula – Radny Miasta Rybnika poprosił o budowę kanalizacji deszczowej oraz chodnika na 

odcinku 200m przy ul. Związkowej, ponieważ obecnie w tym miejscu woda spływa przez krawężnik na jezdnię. 

Miejsce to jest bardzo niebezpieczne. Poprosił, aby zgodnie z deklaracjami poprzedników Prezydenta Kuczery 

inwestycje te w 2015 roku zostały zrealizowane. Następnie poinformował o złym stanie chodnika przy  

ul. Górnośląskiej (za skrzyżowaniem z ul. Adamskiego), gdzie płytki chodnikowe spadają na jezdnię. Poprosił  
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o wyznaczenie terminu w celu przeprowadzenia wizji lokalnej. Przypomniał, że o wyznaczenie takiego terminu 

prosił już we wrześniu br. Przypomniał również, że już od kilku lat mieszkańcy Niedobczyc proszą o wymianę 

krawężnika i nawierzchni chodnika przy ul. Hetmańskiej. W 2014 r. została wykonana połowa tego zadania od 

ul. Kadłubka do ul. Orkana. Remontu wymaga jeszcze odcinek od ul. Orkana do ul. Górnośląskiej. Ponadto 

zwrócił uwagę, że z ul. Hetmańskiej na ul. Olszycką wylewa się woda powodując podtopienia posesji  

i budynków. Zaproponował, aby zastosować takie rozwiązanie jakie zastosowano na ul. Pod Lasem, gdzie 

występował podobny problem. Poprosił o remont odcinka ul. Karlika oraz drożnienie kratki ściekowej na 

wysokości ul. Górnośląskiej 1.  

   

Piotr Kuczera – Prezydent Miasta poinformował, że zajmie się sprawą kratki ściekowej.  

 

Janusz Koper – Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że zapisał wnioski Radnego Cebuli. 

Poinformował również że nie widzi problemu, aby umówić się na wizję w terenie. Zwrócił uwagę, że wymiany 

krawężników są prowadzone i będą kontynuowane. Dodał, że przyjrzy się ul. Hetmańskiej. Odnosząc się do  

ul. Karlika poinformował, że są prowadzone rozmowy z kopalnią. Wyraził nadzieję, że kopalnia dopłaci do 

remontu tej drogi. Odnosząc się do kratki ściekowej na ul. Górnośląskiej wyjaśnił, że jeżeli służby o tym 

wiedzą, to w najbliższym czasie rozwiążą problem.  

 

Andrzej Wojaczek – Radny Miasta Rybnika podziękował za zorganizowanie imprezy, która odbyła się  

w sobotę w ramach „VI Rybnickiego Bożego Narodzenia i Kolędowania”.  

 

Andrzej Oświecimski – Radny Miasta Rybnika poruszył problem dot. braku miejsc parkingowych przy 

przychodni przy ul. Mikołowskiej. W związku z tym, że z parkingu przy przychodni korzystają pracownicy 

tamtejszych firm, poprosił aby na tym parkingu postawić odpowiednie oznakowanie, co umożliwi pacjentom 

przychodni zaparkowanie samochodu.  

 

Piotr Kuczera – Prezydent Miasta poinformował, że miasto zna problem i spróbuje znaleźć rozwiązanie. 

 

Michał Chmieliński – Radny Miasta Rybnika zaproponował Prezydentowi Miasta, aby przeanalizować 

kwestię wpływu ruchu jednokierunkowego w Rybniku na zanieczyszczenie, dlatego że ruch jednokierunkowy 

powoduje ruch okrężny i generuje dodatkowe zanieczyszczenie środowiska.  Zdaniem Radnego dużo ulic  

w mieście niepotrzebnie jest o ruchu jednokierunkowym. Następnie podziękował „na zapas” za załatwienie 

sprawy dot. przyznania 3 wolontariuszom Hospicjum Domowego darmowego parkowania. Przypomniał, że tą 

sprawą również zajmował się Radny Wojaczek. Zaproponował, aby ok. 40-50 wolontariuszom przyznać ulgowe 

czy nawet darmowe bilety do przejazdu komunikacją miejską, którzy pomagają ciężko chorym ludziom. 

 

Adam Fudali – Przewodniczący Rady Miasta wyraził nadzieję, że pierwsza sprawa została pozytywnie 

załatwiona. 

 

Piotr Kuczera – Prezydent Miasta poinformował, że miasto przyjrzy się sprawie dot. ruchu 

jednokierunkowego.  

 

14. Zakończenie sesji. 

 

Adam Fudali – Przewodniczący Rady Miasta o godz. 18:30 zamknął sesję Rady Miasta. 

 

Protokołowały: Klaudia Korduła-Krybus i Ksenia Hałacz. 
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Wyniki głosowań: 
 

Głosowanie 1 

 
Tak 23 

Malgorzata Piaskowy BSR 

Krystyna Walach BSR 
Maria Polanecka-Nabaglo BSR 

Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 
Michal Chmielinski BSR 

Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 
Andrzej Wojaczek BSR 

Henryk Cebula PiS 

Arkadiusz Szweda PiS 
Jerzy Lazar PiS 

Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 
Mirela Szutka PiS 

Lukasz Dwornik PiS 

Franciszek Kurpanik PO 
Jan Mura BSR 

Krystyna Stoklosa PO 

Wojciech Kiljanczyk PO 
Krzysztof Szafraniec PO 

Lukasz Klosek PO 

Mariusz Wisniewski FOR 
 

Nie 0 

 
Wstrzymało się 0 

 

Głosowanie 2 

 

Tak 23 

Malgorzata Piaskowy BSR 
Krystyna Walach BSR 

Maria Polanecka-Nabaglo BSR 

Andrzej Oswiecimski BSR 
Adam Fudali BSR 

Michal Chmielinski BSR 

Tadeusz Bialous BSR 
Mariusz Weglorz BSR 

Andrzej Wojaczek BSR 

Henryk Cebula PiS 
Arkadiusz Szweda PiS 

Jerzy Lazar PiS 

Wojciech Piecha PiS 
Anna Gruszka PiS 

Mirela Szutka PiS 
Lukasz Dwornik PiS 

Franciszek Kurpanik PO 

Jan Mura BSR 
Krystyna Stoklosa PO 

Wojciech Kiljanczyk PO 

Krzysztof Szafraniec PO 
Lukasz Klosek PO 

Mariusz Wisniewski FOR 

 
Nie 0 

 

Wstrzymało się 0 
 

Głosowanie 3 

 
Tak 23 

Malgorzata Piaskowy BSR 

Krystyna Walach BSR 
Maria Polanecka-Nabaglo BSR 

Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 
Michal Chmielinski BSR 

Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 
Andrzej Wojaczek BSR 

Henryk Cebula PiS 
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Arkadiusz Szweda PiS 
Jerzy Lazar PiS 

Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 

Mirela Szutka PiS 

Lukasz Dwornik PiS 

Franciszek Kurpanik PO 
Jan Mura BSR 

Krystyna Stoklosa PO 

Wojciech Kiljanczyk PO 
Krzysztof Szafraniec PO 

Lukasz Klosek PO 

Mariusz Wisniewski FOR 
 

Nie 0 

 
Wstrzymało się 0 

 

Głosowanie 4 

 

Tak 22 

Malgorzata Piaskowy BSR 
Krystyna Walach BSR 

Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 
Michal Chmielinski BSR 

Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 
Andrzej Wojaczek BSR 

Henryk Cebula PiS 

Arkadiusz Szweda PiS 
Jerzy Lazar PiS 

Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 
Mirela Szutka PiS 

Lukasz Dwornik PiS 

Franciszek Kurpanik PO 
Jan Mura BSR 

Krystyna Stoklosa PO 

Wojciech Kiljanczyk PO 
Krzysztof Szafraniec PO 

Lukasz Klosek PO 

Mariusz Wisniewski FOR 
 

Nie 0 

 
Wstrzymało się 0 

 

Głosowanie 5 

 

Tak 23 

Malgorzata Piaskowy BSR 
Krystyna Walach BSR 

Maria Polanecka-Nabaglo BSR 
Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 

Michal Chmielinski BSR 

Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 

Andrzej Wojaczek BSR 
Henryk Cebula PiS 

Arkadiusz Szweda PiS 

Jerzy Lazar PiS 
Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 

Mirela Szutka PiS 
Lukasz Dwornik PiS 

Franciszek Kurpanik PO 

Jan Mura BSR 
Krystyna Stoklosa PO 

Wojciech Kiljanczyk PO 

Krzysztof Szafraniec PO 
Lukasz Klosek PO 

Mariusz Wisniewski FOR 

 

Nie 0 

 

Wstrzymało się 0 
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Głosowanie 6 

 

Tak 23 

Malgorzata Piaskowy BSR 

Krystyna Walach BSR 

Maria Polanecka-Nabaglo BSR 
Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 

Michal Chmielinski BSR 
Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 

Andrzej Wojaczek BSR 
Henryk Cebula PiS 

Arkadiusz Szweda PiS 

Jerzy Lazar PiS 
Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 

Mirela Szutka PiS 
Lukasz Dwornik PiS 

Franciszek Kurpanik PO 

Jan Mura BSR 
Krystyna Stoklosa PO 

Wojciech Kiljanczyk PO 

Krzysztof Szafraniec PO 
Lukasz Klosek PO 

Mariusz Wisniewski FOR 

 
Nie 0 

 

Wstrzymało się 0 
 

Głosowanie 7 

 
Tak 23 

Malgorzata Piaskowy BSR 

Krystyna Walach BSR 
Maria Polanecka-Nabaglo BSR 

Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 
Michal Chmielinski BSR 

Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 
Andrzej Wojaczek BSR 

Henryk Cebula PiS 

Arkadiusz Szweda PiS 
Jerzy Lazar PiS 

Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 
Mirela Szutka PiS 

Lukasz Dwornik PiS 

Franciszek Kurpanik PO 
Jan Mura BSR 

Krystyna Stoklosa PO 
Wojciech Kiljanczyk PO 

Krzysztof Szafraniec PO 

Lukasz Klosek PO 

Mariusz Wisniewski FOR 

 

Nie 0 
 

Wstrzymało się 0 

 

Głosowanie 8 

 

Tak 15 
Malgorzata Piaskowy BSR 

Krystyna Walach BSR 

Maria Polanecka-Nabaglo BSR 
Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 

Michal Chmielinski BSR 
Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 

Andrzej Wojaczek BSR 

Franciszek Kurpanik PO 

Jan Mura BSR 

Krystyna Stoklosa PO 
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Wojciech Kiljanczyk PO 
Krzysztof Szafraniec PO 

Lukasz Klosek PO 

 

Nie 6 

Henryk Cebula PiS 

Arkadiusz Szweda PiS 
Jerzy Lazar PiS 

Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 
Lukasz Dwornik PiS 

Wstrzymało się 2 

Mirela Szutka PiS 
Mariusz Wisniewski FOR 

 

Głosowanie 9 

 

Tak 14 

Malgorzata Piaskowy BSR 
Krystyna Walach BSR 

Maria Polanecka-Nabaglo BSR 

Andrzej Oswiecimski BSR 
Adam Fudali BSR 

Michal Chmielinski BSR 

Tadeusz Bialous BSR 
Mariusz Weglorz BSR 

Andrzej Wojaczek BSR 

Franciszek Kurpanik PO 
Jan Mura BSR 

Krystyna Stoklosa PO 

Wojciech Kiljanczyk PO 
Lukasz Klosek PO 

 

Nie 7 
Henryk Cebula PiS 

Arkadiusz Szweda PiS 

Jerzy Lazar PiS 
Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 

Mirela Szutka PiS 
Lukasz Dwornik PiS 

 

Wstrzymało się 1 
Mariusz Wisniewski FOR 

 

Głosowanie 10 

 

Tak 15 

Michal Chmielinski BSR 
Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 

Henryk Cebula PiS 
Arkadiusz Szweda PiS 

Jerzy Lazar PiS 
Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 

Mirela Szutka PiS 

Lukasz Dwornik PiS 

Krystyna Stoklosa PO 

Wojciech Kiljanczyk PO 
Krzysztof Szafraniec PO 

Lukasz Klosek PO 

Mariusz Wisniewski FOR 
 

Nie 7 

Malgorzata Piaskowy BSR 
Krystyna Walach BSR 

Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 
Andrzej Wojaczek BSR 

Franciszek Kurpanik PO 

Jan Mura BSR 
 

Wstrzymało się 1 

Maria Polanecka-Nabaglo BSR 
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Głosowanie 11 

 

Tak 8 

Michal Chmielinski BSR 

Henryk Cebula PiS 

Jerzy Lazar PiS 

Wojciech Piecha PiS 
Anna Gruszka PiS 

Mirela Szutka PiS 

Lukasz Dwornik PiS 
Mariusz Wisniewski FOR 

 

Nie 12 
Malgorzata Piaskowy BSR 

Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 
Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 

Andrzej Wojaczek BSR 
Franciszek Kurpanik PO 

Jan Mura BSR 

Krystyna Stoklosa PO 
Wojciech Kiljanczyk PO 

Krzysztof Szafraniec PO 

Lukasz Klosek PO 
 

Wstrzymało się 3 

Krystyna Walach BSR 
Maria Polanecka-Nabaglo BSR 

Arkadiusz Szweda PiS 

 

Głosowanie 12 

 

Tak 22 
Malgorzata Piaskowy BSR 

Krystyna Walach BSR 

Maria Polanecka-Nabaglo BSR 
Andrzej Oswiecimski BSR 

Adam Fudali BSR 

Michal Chmielinski BSR 
Tadeusz Bialous BSR 

Mariusz Weglorz BSR 

Andrzej Wojaczek BSR 
Henryk Cebula PiS 

Arkadiusz Szweda PiS 

Jerzy Lazar PiS 
Wojciech Piecha PiS 

Anna Gruszka PiS 

Mirela Szutka PiS 
Lukasz Dwornik PiS 

Jan Mura BSR 

Krystyna Stoklosa PO 
Wojciech Kiljanczyk PO 

Krzysztof Szafraniec PO 
Lukasz Klosek PO 

Mariusz Wisniewski FOR 

 

Nie 0 

 

Wstrzymało się 1 
Franciszek Kurpanik PO 

 

Głosowanie 13 

 

Tak 22 

Malgorzata Piaskowy BSR 
Krystyna Walach BSR 

Maria Polanecka-Nabaglo BSR 

Andrzej Oswiecimski BSR 
Adam Fudali BSR 

Michal Chmielinski BSR 

Tadeusz Bialous BSR 
Mariusz Weglorz BSR 

Andrzej Wojaczek BSR 

Henryk Cebula PiS 

Arkadiusz Szweda PiS 

Jerzy Lazar PiS 

Wojciech Piecha PiS 



NESOD: 2015-427  14/14 

Przyg.: Or/89 

Anna Gruszka PiS 
Mirela Szutka PiS 

Lukasz Dwornik PiS 

Franciszek Kurpanik PO 

Jan Mura BSR 

Krystyna Stoklosa PO 

Wojciech Kiljanczyk PO 
Krzysztof Szafraniec PO 

Lukasz Klosek PO 

 
Nie 0 

 

Wstrzymało się 0 

 


